



## سياسة الملكية الفكرية في الإدارة العامة للإقامة وشؤون الأجانب - دبي Intellectual Property Policy in General Directorate of Residency & Foreigners Affairs

### Introduction:

In line with the "National Strategy for Innovation" and "UAE Vision 2021", the General Directorate of Residency and Foreigners Affairs seeks to support the creators and inventors, in a world in which institutions compete for inventions that change the features of providing services and developing operations. Where the General Directorate of Residency and Foreigners Affairs is working hard to provide the appropriate environment for the associates to embrace their creations that produce works and inventions and compete at the local and global levels to reach the leadership levels in the field of creativity and innovation. Ownership of the policy: This policy is owned by the Innovation and Creativity Center - Innovation section.

The General Directorate of Residency and Foreigners Affairs is committed to the following:

- Registration of intellectual works and patents as intellectual property of the General Directorate of Residency and Foreigners Affairs for all that resulted from research or benefit from facilities or direct or indirect financing from the General Directorate of Residency and Foreigners Affairs and all beneficiaries are obliged to cooperate to provide the documents required for the registration of intellectual property.
- Registering some works and patents in partnership with the government or private sector for any joint work that results in an intellectual or patent work.
- All associates who have study contracts, from GDRFA Dubai, are obliged to deliver all research and studies during the study period, to the Innovation section for registering the intellectual works for the General Directorate.
- All organizational units are obligated to register the used smart systems, that fall under the category of computer programs and applications.
- All organizational units are adhered to register any business (intellectual property, trademark, patent) before submitting it to the public or the media.
- To Review this policy by all divisions and stakeholders, further to updating it annually or when needed.

### مقدمة

انسجاماً مع "الاستراتيجية الوطنية للابتكار" و "رؤية الإمارات 2021" تسعى الإدارة العامة لدعم المبدعين والمخترعين في عالم تتسابق به المؤسسات والجهات إلى اختراعات تغير من ملامح تقديم الخدمات وتطوير العمليات. حيث تعمل الإدارة العامة جاهدة إلى توفير البيئة المناسبة للمنتسبين لاحتضان إبداعاتهم التي تنتج المصنفات والاختراعات وتنافس الإدارة العامة على المستوى المحلي والعالمي للوصول إلى المستويات الريادية في مجال الإبداع والابتكار.

• ملكية السياسة: تعود ملكية هذه السياسة إلى مركز الإبداع و الابتكار - قسم الابتكار

تلتزم الإدارة العامة للإقامة وشؤون الأجانب بما يلي:

- تسجيل المصنفات الفكرية والبراءات كملكية فكرية للإدارة لجميع ما نتج جراء أبحاث أو استفادة من مرافق أو تمويل مباشر أو غير مباشر من الإدارة العامة ويلتزم كل المستفيدين بالتعاون لتقديم الوثائق المطلوبة لتسجيل الملكية الفكرية.
- تسجل بعض المصنفات والبراءات بالشاركة مع القطاع الحكومي أو الخاص لأي عمل مشترك نتج عنه مصنف فكري أو براءة اختراع.
- يلتزم جميع المنتسبين الذين تربطهم عقود الدراسة من إدارة التدريب وتطوير الأداء بتسليم جميع الأبحاث والدراسات خلال فترة الدراسة لقسم الابتكار لتسجيلها كمصنفات فكرية للإدارة العامة.
- تلتزم جميع الوحدات التنظيمية بتسجيل الأنظمة الذكية المستخدمة والتي تندرج تحت مصنف برامج الحاسوب وتطبيقاته.
- تلتزم جميع الوحدات التنظيمية بتسجيل أي عمل (ملكية فكرية، علامة تجارية، براءة اختراع) قبل عرضه للجمهور أو الإعلام.
- مراجعة هذه السياسة من قبل المعنيين وتحديثها سنوياً أو عند الحاجة.

20 MARCH

سعادة اللواء / محمد أحمد المري

مدير الإدارة العامة للإقامة وشؤون الأجانب - دبي

Major General / Mohammed Ahmed Al Marri

The General Manager of General Directorate of Residency

& Foreigners Affairs - Dubai

